

DANSK POLITIHUNDEFORENING

Sekretariatet, Hovedvejen 25, 4733 Tappernøje

Tlf.: 42644733. E-mail: sekretariat@dansktopolihundeforening.dk



Tilstede: Bo Rasmussen, Lars Bræmhøj, Mikael Boamah, Martin Lind, Axel Ahm, Jan Skov, Palle Lorenzen, stambogsfører Tine Mayner Bjeverskov og referent/webmaster Tina Kværnø.

Afbud: Carsten Munk

Referat af HOVEDBESTYRELSESMØDE

Søndag d. 19. oktober 2025 kl. 09.00

Scandic Hotel, Hvidkærvej 25, Odense

1. Meddelelser fra formanden

Lars er rigtig ked af at han ikke kunne deltage ved DM. Det plejer at være et rigtig hyggeligt samlingspunkt for foreningen. Desværre var han forhindret grundet arbejdet.

a. Den igangværende turbulens i visse dele af foreningen

Det er ærgerligt at det er nødvendigt at vi på det seneste skal mødes på baggrund af turbulens i foreningen. Vi skal holde fast i hvad vores forenings formål er og bruge energien på at træne hund.

b. Drøftelse af forslag til opdatering af § 4 inden Repræsentantskabsmødet marts 2026.

Der drøftes forslag til opdatering af §4 Sanktioner, karantæner og eksklusion, så de er tidssvarende, herunder mere åbenhed i sådanne sager, i den udstrækning der er muligt. Forslaget sendes ud til gennemlæsning og kommentering i hovedbestyrelsen med henblik på fremlæggelse for Repræsentantskabet i marts 2026.

2. Sekretæren orienterer

a. Personsag

Et medlem fortsætter med at overtræde reglerne for karantæne. Det blev drøftet hvordan hovedbestyrelsen forholder sig til dette.

b. Forslag til vedtægtsændringer til info/dialog fra Områdeleder Chr. Duurloo – ophav p.t. ukendt

Der er modtaget et ideoplæg/motivation til hovedbestyrelsen fra Christian Duurloo vedr. vedtægtsændringer. **Det er hovedbestyrelsens vurdering,**

at det delvist **skriver** politiet ud af vedtægterne og ændrer foreningen fundamentalt, **hvilket** kan have store konsekvenser for foreningen.

HB er enige om at samle Repræsentantskabet og informere om hvad der foregår i foreningen og få en føling med om HB fortsat har den rette opbakning. Områdelederne må have en "bisidder" med, men denne har ikke taleret.

Det besluttes at afholde mødet med Repræsentantskabet d. 9/11-25

c. Infomøde med Repræsentantskabet

Det aftales at der afholdes infomøde med Repræsentantskabet d. 9/11-25 på Scandic Odense kl. 0900-ca. 1200.

d. Henvendelse fra Områdeleder Chr. Duurloo vedr. retningslinjer for hjemmeside med reference til at der er tvivl i området og at manglende efterlevelse indgik i karantænen for et medlem.

Christian Duurloo har bedt at få tilsendt retningslinjer for hjemmesider i foreningen.

Axel Ahm tilskriver Chr. Duurloo at der ikke findes noget skriftligt materiale, men at retningslinjerne er gennemgået på Repræsentantskabsmøderne i 2022, 2023, 2024 og 2025 og fremgår af referater for disse. Desuden debat med Rasmussen ved foreningsseminaret 2022 og opfølgning ved Bo Rasmussen ved foreningsseminaret i 2024.

Dette punkt tages også med til infomødet for Repræsentantskabet.

e. Henvendelse fra en person om at måtte starte træning op i PH med sin engelsk Staffordshire Bull Terrier.

Der er kommet en forespørgsel om man må træne med en engelsk Staffordshire Bull Terrier i PH. Alle lovlige racer i DK listet hos Dansk Kennel Klub kan træne i PH, hvis lokalforeningen skønner hund og fører egnet. Dette svar gives til den forening som personen har henvendt sig til.

f. Forespørgsel fra medlem (Marianne Baden) til næstformandsposten. Jfr. konstitueringen besatte vi ikke denne, men det anføres i vedtægternes § 9.

Martin Lind indvilligede i at tiltræde som næstformand.

3. Hovedkasseren orienterer

a. DM2025 – foreløbig evaluering

Arrangementet er forløbet godt. Økonomien endnu ikke afregnet. Der har været ønske om bedre startnumre til hundeførerne, stropperne er for dårlige. HB v. Palle undersøger mulighederne.

Der er givet udtryk for, at speakeren kunne give lidt mere information på hovedstandpladsen også omkring hvad der sker, så gæster kan få lidt mere indblik i hvad der foregår.

b. DM 2026

Der er en forening som ønsker at afholde DM. Der afventes udkast fra foreningen vedr. økonomi og oplæg, før endelig godkendelse.

c. DM 2027

En forening har sendt et oplæg til DM 2027 til hovedbestyrelsen. Oplæg er drøftet til mødet.

d. GDPR-henvendelsen fra et tidligere medlem

Medlemmet har bedt om at få sine oplysninger slettet i foreningsregi. Medlemmet er blevet slettet i medlemskartoteket men fremgik fortsat på områdets hjemmeside. Data i lokalforening og området er slettet.

e. Øvrigt.

DM-nåle og glas til DM samt stofmærker skal indkøbes. Beholdningen er lav. Priserne er steget noget siden sidst der blev indkøbt, men det blev besluttet at foretage nyindkøb.

Der er ikke øvelse 12 med i excelarket for unghundekonkurrencer der ligger på hjemmesiden. &Rasmussen arbejder på, at vi i foråret kan benytte hovedforeningens system til uofficielle konkurrencer.

4. Sektionsleder sek. 1 orienterer

a) Bekymringsbrev fra Martin Lind udsendt 8. oktober 2025 til alle medlemmer

Der har været mange positive tilbagemeldinger på brevet, og enkelte forespørgsler til anledningen.

5. Sektionsleder sek. 2 orienterer

a) Sag fra Fyn hvor hundeførere ønskede at fravælge stopfigurant

Enkelte hundeførere ønsker ikke at stille til konkurrence, hvis en bestemt stopfigurant, skal benyttes til konkurrencen. Figuranten er godkendt, hvorfor der ikke ændres på stopfiguranten. HB er ikke bekendt med klager over den pågældende figurant.

b) Aflysning fra Kildegården (og instruktørkursus) pga. turbulens i særligt område 6

Værten på Kildegården har aflyst instruktørkursus pga. uro i særligt område 6, og deres holdning til politiets fortsatte eksistens i foreningen.

HB respekterer beslutningen og tager den til efterretning.

Der ventes med beslutning om hvorvidt kurset skal aflyses eller afvikles under andre vilkår. Dette tages der stilling til efter mødet med Repræsentantskabet 9. november 2025.

6. Dommer- og Programudvalget orienterer

a. Forslag til ændrede udtagelseskriterier for DM

Alle på nær et område har givet positive tilbagemeldinger på forslaget.
Et Område har endnu ikke svaret.

b. Vejledning omkring sværhedsgrad øv. 9 klasserne imellem

Dommer og programudvalget har lavet en vejledning om hvad man kan på rundering/eftersøgning i de forskellige klasser. Der orienteres om at det bliver offentliggjort på hjemmesiden/i Politihunden.

c. Passus omkring figuranter iført skjult beskyttelse på øv. 9 i Vinderklassen overvejes af DPU ændret til synligt ærme – skal i givet fald vedtages på Repræsentantskabsmødet marts 2026.

Der drøftes om hvordan fremtiden skal se ud vedr. denne passus. Der er ingen konklusion pt.

d. Kåringsmandsmøde

Afholdes d. 22. november i Nyborg/Fyn.

7. Redaktøren orienterer

a. DM-bladet og samarbejdet med FL Reklame

Der er kommet mange gode indlæg og billeder ind til DM-bladet.
Områderedaktørerne har gjort et stort arbejde for at det lykkedes.

Samarbejdet med FL Reklame kører godt.

b. Facebookdækning

Det kører stille og roligt

8. Stambogsføreren orienterer.

a. Område 6 vedholder at stille spørgsmålstegn ved at hundeførerne stadig spørges af overdommer, om de ønsker at deltage til DM, og om det skal registreres i hovedlisten, inden konkurrencen starter – oplyser at flere overdommere er i tvivl – tilbudt undervisning. HB fastholder at dette fortsat skal efterleves.

b. Stambogsfører deltager ved kåringsmandsmødet 22. november 2025.

9. Eventuelt

Det drøftedes hvordan man uddanner figuranter i øvelse 7-8-9. Der virker til at der er forskel i områder/foreningerne. Det drøftes om man fra hovedforeningen kan give nogen gode input, men Arbejdsudvalgets vejledning bør følges.

10. Næste møde

Der samles op efter infomødet med Repræsentantskabet.

Med venlig hilsen

Axel Ahm

Sekretariatet